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Vragen gesteld door de leden der Kamer, met de daarop door de 
regering gegeven antwoorden 

1864 

Vragen van de leden Oskam en Omtzigt (beiden CDA) aan de Staatssecretaris 
van Veiligheid en Justitie en de Minister van Financiën over het arrest van de 
Hoge Raad dat de Staatsloterij kopers van staatsloten in de periode 2000–2008 
zou hebben misleid (ingezonden 5 februari 2015). 

Antwoord van Staatssecretaris Dijkhoff (Veiligheid en Justitie), mede namens 
de Staatssecretaris van Financiën (ontvangen 9 april 2015). Zie ook Aanhangsel 
Handelingen, vergaderjaar 2014–2015, nr. 1437. 

Vraag 1
Heeft u kennisgenomen van het arrest van de Hoge Raad ten aanzien van het 
cassatieberoep dat de Staatsloterij had ingesteld tegen de uitspraak van het 
gerechtshof Den Haag van 28 mei 2013?1 

Antwoord 1
Ja. 

Vraag 2
Kunt u een overzicht geven van de jaarlijkse inkomsten van de Staatsloterij in 
de periode 2000–2008, alsmede de daaraan gekoppelde bedragen die zijn 
afgedragen aan de staat? 

Antwoord 2
Hieronder een overzicht van de afdrachten die de staat over de betreffende 
periode heeft ontvangen: 

Omzet SENS 
(EUR mln.)

Afdrachten ontvangen 
(EUR mln.)

2000: 596,0 131,1
2001: 654,3 127,7
2002: 689,5 84,6
2003: 699,1 83,1
2004: 697,5 132,9
2005: 672,6 83,2
2006: 737,6 99,4
2007: 772,4 111

1 Staatsloterij/Loterijverlies, HR 30 januari 2015, zaaknummer 13/04238
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Omzet SENS 
(EUR mln.)

Afdrachten ontvangen 
(EUR mln.)

2008: 826,2 101

 

Vraag 3
Zijn er in de betreffende periode meldingen bij u gemaakt van mogelijke 
misleiding in de wijze waarop de Staatsloterij en Intralot de trekkingen 
hebben georganiseerd en/of hun reclame-uitingen hebben vormgegeven? 

Antwoord 3
In ons archief zijn enkele brieven van burgers over de trekkingsmethode 
gevonden, verstuurd nadat hieraan in de media – waaronder Tros Radar – 
aandacht was besteed. 

Vraag 4
Kunt u aangeven wat de stand van zaken is ten aanzien van het onderzoek 
dat de Kansspelautoriteit uitvoert naar de Staatsloterij en Intralot? Op welke 
datum is het onderzoek aangevangen, zijn er mogelijk al tussenbevindingen 
en wanneer wordt het onderzoek naar verwachting afgerond? 

Antwoord 4
De kansspelautoriteit (KSA) is eind september met het onderzoek gestart en 
heeft haar onderzoek inmiddels afgerond. De KSA heeft als gevolg van dit 
onderzoek geen aanleiding gezien de Staatsloterij-trekkingen op te schorten 
en heeft laten weten dat de consument kan vertrouwen hebben in de 
trekkingen van de Staatsloterij. De KSA heeft haar onderzoeksbevindingen 
met de Staatsloterij gedeeld en een aantal aanbevelingen gedaan. De 
Staatsloterij heeft aangegeven deze aanbevelingen over te nemen om haar 
zorgplicht en haar controles nog verder te versterken. De KSA verwacht dat 
de Staatsloterij uiterlijk aan het einde van het tweede kwartaal 2015 de laatste 
maatregelen ter uitvoering van de aanbevelingen heeft ingevoerd. 

Vraag 5
Kunt u een overzicht geven van het aantal keer dat Intralot in het verleden is 
veroordeeld wegens fraude en onregelmatigheden in de geleverde software 
en daarbij tevens aangeven in welke landen deze veroordelingen zijn 
uitgesproken? 

Antwoord 5
Over een dergelijk overzicht beschikken wij niet. 

Vraag 6
Kunt u aangeven op welke wijze de Staatsloterij de trekkingen heeft 
aangepast in 2008? Is er nadien nog melding gemaakt van mogelijke 
misleiding in de wijze waarop de Staatsloterij en Intralot de trekkingen 
hebben georganiseerd? 

Antwoord 6
De Staatsloterij heeft de trekkingssystematiek in 2008 aangepast, in die zin 
dat winnende loten alleen nog worden getrokken uit de verkochte loten. In 
het najaar van 2014 is in de media bericht over mogelijke misstanden ten 
aanzien van de trekkingen bij SENS; zoals toegelicht onder vraag vier heeft 
de KSA echter geen aanwijzingen gevonden die hierop wijzen. 

Vraag 7
Welke gevolgen heeft het eerder genoemde arrest van de Hoge Raad voor de 
wijze waarop overige loterijen hun trekkingen in het verleden hebben 
georganiseerd of op dit moment organiseren? 

Antwoord 7
Het arrest heeft geen gevolgen op de wijze waarop andere loterijen hun 
trekking organiseren. De andere loterijvergunningen bevatten namelijk al een 
voorschrift dat de vergunninghouder verplicht om alleen te trekken uit 
verkochte, gewonnen en gratis verstrekte loten. 
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Vraag 8
Bent u van mening dat de Wet op de Kansspelen aangepast dient te worden 
naar aanleiding van dit arrest? 

Antwoord 8
Het arrest biedt geen noodzaak tot aanpassing van de Wet op de kansspelen. 

Vraag 9 en 10
Kunt u op basis van de informatie van Stichting Loterijverlies dat 23.000 
deelnemers het inleggeld gaan terugvorderen een schatting maken van het 
totale bedrag dat mogelijk aan schadevergoeding gevorderd en terugbetaald 
moet worden? 
Wat zijn de gevolgen voor de staatskas wanneer schadevergoedingen moeten 
worden uitgekeerd aan deelnemers uit de betreffende periode? 

Antwoord 10
Daar valt nu niets over te zeggen. De Staatsloterij gaat nu eerst de uitspraak 
bestuderen en zal de vervolgstappen naar aanleiding van deze uitspraak met 
de Staatssecretaris van Financiën bespreken.
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